## Class 34

Not only are tobacco and tobacco-based products in Class 34, but also articles used by smokers. Articles that could be classified in other classes are in Class 34 because of this special use. Examples of this are ashtrays and lighters for smokers, as well as matches. However, ashtrays for automobiles are in Class 12, along with cigar lighters for automobiles, as both are considered as being specially designed parts of vehicles. It should be noted that tobacco substitutes that are not for medical purposes are in Class 34 as well.

不只菸草和菸草產品屬於第34類,吸菸者所使用的商品也屬於本類;可能歸屬於別類的商品,因這個特殊用途應歸屬於第34類;例如菸灰缸、打火機以及火柴。不過,汽車用菸灰缸與汽車點煙器,同是為車輛而特別設計的組件,屬於第12類。應注意,非醫療用的菸草代用品也屬於第34類。

Electronic cigarettes are also classified in Class 34, along with liquid solutions and flavourings for use in electronic cigarettes. Batteries and chargers for electronic cigarettes are, however, in Class 9.

電子菸屬於第34類,和電子菸一起使用的液態溶液及調味香料也屬於第34類。但電子菸用電池和充電器則屬於第9類。